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a r m a n m e l i . i r

 جزئیاتی از مثبت شدن 
دوپینگ 2 ورزشکار

فارس: فــرزاد شـــارکـــی  در خـصوص 
مثبت شدن 2 تست دوپینگ در رشته های 
رزمی اظهارداشت: نکته اول اینکه در خصوص 
پرونده دوپینگ تا وقتی رأی صادر نشود موضوع 
محرمانه است که این قانون آژانس جهانی مبارزه 
با دوپینگ محسوب می شود و نباید انتشار 
عمومی شود چرا که ممکن است ورزشکار 
تبرئه شود. قائم مقام دبیرکل ستاد ملی مبارزه 
با دوپینگ ادامه داد:  در خصوص تکواندو باید 
بگویم ما خارج از مسابقه اواخر اردیبهشت از 
ورزشکار تست گرفتیم که مثبت شد دسته بندی 
مواد به خاص و غیرخاص تقسیم می شود که 
نمونه دوپینگ تکواندو موارد خاص بود حالا 
اگر تعمد ثابت شود ورزشکار 4 سال در غیر 
این صورت 2 سال محرومیت خواهد داشت 
اما محرومیت قطعا وجود دارد. در خصوص 
درجه خطا ارزیابی می کنند که چقدر ورزشکار 
کم کاری کرده است و براساس آن حکم صادر 
می شود. وی در خصوص مثبت شدن تست 
دوپینگ کاراته هم خاطرنشان کرد: تست کاراته 
با ما نبوده و فدراسیون جهانی در مسابقات 
پرتغال این نمونه را گرفته است معمولا زمان 
6 ماهه ای لازم است تا حکم قطعی صادر شود 
این نکته را باید بگویم هیچکدام از دو ورزشکار 
درخواست نمونه B نــداشتند. شارکی در پاسخ 
به سوال دیگر مبنی بر اینکه سرمربی کاراته 
اعلام کرده ورزشکار دوپینگی دارو را با تجویز 
پزشک مصرف کرده است، خاطرنشان کرد: بله، 
اما ورزشکار باید چک کند که این دارو در لیست 
موادممنوعه نباشد. ورزشکار ما لیست را چک 
نکرده، از پزشکی خارج از ورزش مشورت گرفته، 
معافیت درمان هم نگرفته بنابراین محرومیت 
قطعی است. وضعیت این ورزشکار در مرحله 
رسیدگی قرار دارد. با توجه به اینکه غیرعمد 
بودن دوپینگ ثابت شده محرومیت ورزشکار 2 
سال خواهد بود. حدود دو تا سه ماه دیگر تصمیم 

نهایی اعلام می شود.

خارجازمستطیلسبز

 اولویت خرید 
»پپ«  در تابستان چیست؟

کاوه  صلح کل، یکی از خبرنگاران مشهور 
انگلیسی از اولویت پنجره نقل وانتقالاتی باشگاه 
منچسترسیتی خبـــر داد. »اســـکای« نوشت 
بازیکنی مثل  به  باشگاه منچسترسیتی  که 
»جک گریلیش« علاقه مند است ولی با توجه 
به قیمت او و اهمیت تقویت در پست های دیگر، 
باشگاه منچسترسیتی خرید ستاره انگلیسی 
استون ویلا را در اولویت خود نمی داند. با توجه 
به رفتن آگوئرو از جمع سیتیزن ها، پپ گواردیولا 
می خواهد یک مهاجم گلزن به منچستر بیاورد. 
این سرمربی اسپانیایی قصد دارد هری کین و یا 
ارلینگ هالند را خریداری کند. البته برخی ها 
معتقد هستند که منچسترسیتی پیشنهاد 100 
میلیون پوندی به گریلیش ارائه کرده است. پس 
از این اتفاق، باشگاه استون ویلا به دلیل ترس از 
»سیتی«، مذاکرات خود را با کاپیتان خود برای 

تمدید قرارداد آغاز کرده است.

خـــبر

یادداشــت

درباره عملکرد تیم ملی کشورمان در مسابقات لیگ ملت ها 
باید بگویم استراتژی ای که فدراسیون والیبال برای تیم ملی در 
این رقابت ها تعیین کرده است، این بوده که بازیکنان جوان و 
باتجربه در کنار یکدیگر برای حضور قدرتمند در المپیک آماده 
شوند و از طرفی شناخت »آلکنو« هم از بازیکنان بیشتر شود و 
پازل فنی که مدنظرش است را در تیم پیاده کند. بنابراین باید 
سطح تحمل خود را بالا ببریم و منتظر باشیم تا ترکیب تیم ملی 
برای حضور در المپیک مشخص شود و پس از آن در المپیک 
شاهد نمایش قابل قبول ملی پوشان باشیم. هرچند که میدان 
المپیک بسیارسخت است. اگر استراتژی آلکنو در تیم ملی 
در میدان المپیک جواب دهد که همه راضی خواهند شد؛ 
اما در غیر این صورت باید پس از المپیک در مورد عملکرد او 
صحبت کنیم. در حال حاضر در تیم ملی والیبال چند بازیکن 
جوان حضور دارند که با عملکرد خوبی که در این رقابت ها 
نشان داده اند، آینده والیبال را بیمه کرده اند. آلکنو براساس 
هدفی که برای خود ترسیم کرده است، ترکیبی از بازیکنان 
باتجربه و جوان را در تیم ملی به بازی گرفته است. باید ببینیم 
این راهکار تا چه حد برای او جوابگو است. او در هر بازی ارنج 
متفاوتی به میدان می فرستد و حتی پست های بازیکنان را هم 
جابه جا می کند. قطعا او با چنین تفکری به دنبال یافتن بهترین 
ترکیب و چیدمان تیمش در میدان المپیک است اما باید به 
این موضوع هم اشاره کنیم اشتباهات فردی برخی بازیکنان، 
پاشنه آشیل تیم ملی محسوب می شود. برخی بازیکنان در 
امتیازهای بالا بدون درنظرگرفتن شرایط، سرویس های ساده 
را از دست می دهند که این یک اشکال محسوب می شود. با این 
حال معتقدم باید صبر کنیم چرا که مسابقات لیگ ملت ها جای 
آزمون و خطای تیم ملی است تا ببینیم در المپیک به لحاظ 
ترکیب و تاکتیک فنی چه چیزی عاید تیم ملی می شود. آلکنو 
یکی از مربیان نامدار والیبال دنیاست اما این یک واقعیت است 
که حتی مربیان خوب هم در فاصله اندک، می توانند درصد 
کمی روی عملکرد تیم تاثیرگذار باشند و بیشتر مسائل روحی و 
روانی بازیکنان در مدت زمان اندک موردتوجه است. یک مربی 
در زمان کوتاه حتی در مورد تکنیک فردی بازیکن هم تاثیر 
اندکی می گذارد. من به هیچ عنوان اعتقاد ندارم که بازیکنان 
تیم ملی انگیزه و شادابی لازم را ندارند. هیچ تیمی برای باخت 
به میدان نمی رود، به خصوص الان که بحث بستن قرارداد هم 
مطرح است. بنابراین همه بازیکنان تمام تلاش خود را به کار 
می گیرند تا در یک دیدار برنده باشند و برای این کار انگیزه 

زیادی هم دارند اما گاهی اوقات شرایط اجازه نمی دهد.

میدان المپیک سخت است 

    عینک
توئیتر رسمی یورو 2020 تصاویری از تمرینات تیم سوئیس 
را منتشر کرد که جالب بود. در این تصاویر، دروازه بانان تیم ملی 
با عینک آفتابی مشغول تمرین کردن بودند؛ به نظر می رسد این 
اقدام برای جلوگیری از تابش مستقیم آفتاب به چشم گلرهای 

سوئیس صورت گرفته است.

        ریکاوری
آلمانی ها پس از یک بازی بسیارسخت برابر مجارستان؛ در 
کمپ خود در ایالت باواریا به استراحت و ریکاوری پرداخت و 
بازیکنان مانشافت سعی کردند تا با دورکردن تنش های ناشی 
از بازی، خود را برای تمرینات سخت در راه آمادگی برای دوئل 

سرنوشت سازشان برابر انگلیس آماده کنند.

            دیدار
دیدار حساس تیم های پرتغال و فرانسه در یورو 2020 صحنه 
رویارویی دو بازیکن رئال باهم باشگاهی های سابق شان بود. 
اکانت باشگاه رئال مادرید با انتشار تصاویر مربوط  به دیدار »په په« 
و »کریس« با »بنزما« و »واران« واکنش نشان داده و نوشت: »از 

دیدن تان خوشحالم...«

ت
شــ

سنو
عک

علیرضا رضایی درباره چرخه انتخابی تیم ملی 
کشتی برای مسابقات جهانی نروژ صحبت کرد. 
وی اعتقاد دارد امسال با توجه به شرایط شیوع 
کرونا که در کل دنیا اتفاق افتاد، فرآیند چرخه 

انتخابی صددرصد انجام نشد. 
 در مورد چرخه انتخابی تیم ملی کشتی 

چه نظری دارید؟
در چرخه انتخابی که از سوی فدراسیون 
کشتی اعلام شد، جوانان دیده شده اند و قرار 
است به آنها میدان داده شود که این موضوع 
بسیار جای خوشحالی دارد اما به اعتقاد من 
کشتی گیرانی که به المپیک راه پیدا می کنند، 
برای حضور در مسابقات جهانی دیگر انگیزه 
ندارند و از طرف دیگر بدن نیاز به ریکاوری دارد. 
اگر فدراسیون کشتی می توانست دو تیم را برای 
حضور در مسابقات المپیک و جهانی آماده کند، 

اتفاق بسیار خوبی بود.
آیا چرخه انتخابی تیــم ملی در مسیر 

درستی قرار گرفته است؟ 
متولیان کشتی و اعضای کادرفنی، قوانینی 
برای انتخاب کشتی گیران در نظر گرفته اند 
که به نظرم این قوانین بهتر از بی قانونی است. 
طبیعتا هر قانونی معایب و محاسن خودش را 
دارد. در این چرخه انتخابی هم چنین وضعیتی 
وجود دارد. به نظر من ایراد اصلی همین است 
که کشتی گیران المپیکی بدون انتخابی به 
مسابقات جهانی اعزام می شوند. ما باید این را 
در نظر بگیریم که هر کشتی گیر چه توان بدنی 
دارد و در چه شرایطی می تواند روی تشک برود. 
البته امسال با توجه به شرایط شیوع کرونا که 
در کل دنیا اتفاق افتاد، فرآیند چرخه انتخابی 
صددرصد انجام نشد اما در مورد مدعیان حاضر 
در المپیک تقریبا انتخابی یا به شکل مسابقات 
رودررو یا به صورت انتخابی درون اردویی برگزار 
شد و هیچ کشتی گیری نمی تواند مدعی شود 
که المپیکی ها بدون حضور در انتخابی برگزیده 

شدند.

گفتوگو

فوتبالداخلی
ایسنا: مدیرعامل باشگاه استقلال در خصوص میزبانی 
این تیم در مرحله حذفی لیگ قهرمانان آسیا توضیحاتی ارائه 
داد. تیم فوتبال استقلال در چارچوب مرحله یک هشتم نهایی 
رقابت های لیگ قهرمانان آسیا به مصاف الهلال عربستان 
می رود. استقلال در این بازی قرار است به عنوان میزبان به 
میدان برود اما چالش میزبانی آبی ها در تهران یا در کشور ثالث 
همچنان یکی از مسائلی است که برای آن راه حل نهایی در 
نظر نگرفته شده است. در این رابطه احمد مددی مدیرعامل 
استقلال درباره میزبانی از الهلال گفت: نامه ای مبنی بر 
میزبانی ما برابر الهلال در زمین بی طرف از سوی AFC به 
باشگاه رسیده است. ما ابتدا همه تلاش خود را می کنیم که این 
مساله منتفی شود و در تهران میزبان الهلال باشیم اما اگر این 
اتفاق روی ندهد، با هماهنگی آقای مجیدی، از الهلال در دوبی 
میزبانی می کنیم و گزینه ما برای میزبانی کشور امارات و شهر 

دوبی خواهد بود.

 فلورنتینو پرس درباره جدایی زین الدین زیدان از رئال مادرید و 
نامه خداحافظی اش که در بخشی از آن گفته بود باشگاه رئال مادرید 
دیگر اعتقادی به او نداشته است، گفت: من زیدان را می شناسم، سال 
سختی بود و برای ماندن او جنگیدم. به جان نوه هایم قسم می خورم 
که نامه خداحافظی زیزو را نخواندم، شخصی که آن نامه را نوشته 
زیدان نبوده است. برای زیدان بهترین  را آرزوها دارم. او اسطوره 
باشگاه رئال مادرید بوده و از سوی ما به رسمیت شناخته شده است. 
زیزو رویای سرمربیگری تیم ملی فرانسه را دارد و اطمینان دارم که به 
رویایش خواهد رسید. هنوز هم عاشق زیدان هستم و اگر او بخواهد 
روزی به رئال بازگردد، اینجا هنوز خانه اوست. وی همچنین درباره 
کاپیتان محبوب رئال مادرید که پس از 16 سال جدایی اش از جمع 
کهکشانی ها قطعی شد، اظهارداشت: راموس را مثل پسرم دوست 
دارم. من او را در سال 2005 به رئال آوردم و پیش از این هرگز با 
بازیکنی در کنفرانس خبری شرکت نکرده بودم. احترام خاصی برای 
سرخیو قائل هستم. او یک اسطوره است و می خواستم در رئال بماند، 
برای همین به او پیشنهادی ارائه کردیم. راموس ضرب الاجلی برای 
پاسخ دادن به پیشنهاد ما داشت، اما پیش از پایان این ضرب الاجل 
پاسخی به ما نداد. اینجا خانه سرخیوست و به طور حتم در پستی 
دیگر به باشگاه بازخواهد گشت. رئیس باشگاه رئال مادرید همچنین 

درباره پروژه سوپرلیگ اروپا که در نتیجه 
فشار یوفا به طور موقت شکست خورد، 

خاطرنشان کرد: می خواهم به عنوان 
مورد  رئال مادرید  باشگاه  رئیس 

قضاوت قرار بگیرم. فوتبال در کل به 
من نیاز دارد. یوفا باید نگران ایجاد 

رقابت های جذاب تری 
باشد. فوتبال در حال 
مردن است و دیگر 
جوانــان را به خود 
جذب نمـــی کند. 
شمار تماشاگران 
هم رو به کاهش 
است و اگـر کاری 
صورت نــگـیرد، 

اوضاع خیــلی بدتر 
خواهد شد.

بینالملل

سرمربی تیم فوتبال تراکتور مدعی شد بعداز مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا هیچوقت تیمش را به صورت کامل در اختیار نداشته است.

 دیــدار  با  پدیده
 رسول خطیبی درباره دیدار تیمش مقابل پدیده خراسان در هفته 
بیست و چهارم لیگ برتر اظهارداشت: ما بعداز بازی های آسیایی 
هیچوقت تیم کامل مان را در اختیار نداشتیم. مصدومیت بازیکنان 

و شرایطی که داریم باعث شده است در هیچ مسابقه ای 
تیم کامل را نداشته باشیم. بعداز سوپرجام نیز مهدی 
تیکدری به دلیل کارت قرمزی که دریافت کرد، در 
بازی پیش رو برابر شهرخودرو نیست. پیمان بابایی 
و محمدرضا خانزاده هم به دلیل مصدومیت در بازی 

شنبه غایب خواهند بود. وی در ادامه افزود: ما ترکیبی 
متفاوت در دیدار با پدیده و بازی هفته بیست و پنجم 

خواهیم داشت. باید از بازیکنان امیدمان بیشتر 
استفاده کنیم؛ باید به بازیکنان میدان بدهیم 
تا تجربه را کسب کنند. مطمئن باشید 
این بازیکنان آینده فوتبال آذربایجان 

خواهند بود.
 حاشیه ها 

سرمربی تیم فوتبال تراکتور در مورد حاشیه های اخیر توضیح 
داد: هواداران از همه چیز آگاه هستند. من در ابتدای فصل از استقلال 
پیشنهاد داشتم. در طول فصل هم چند پیشنهاد داشتیم. من در اراک 
راحت بودم، ولی به خاطر شرایطی که تراکتور داشت، فورا سرمربیگری 
تراکتور را به خاطر تعصبم و زادگاهم قبول کردم. باید به بعضی ها بگویم 
هواداران تعصب رسول خطیبی را خوب می دانند. قطعا بدانید نام 
تراکتور و نام آذربایجان برای من از هر چیزی مهمتر است. تیمی 
که الان دست ماست، با تفکرات 5؛  6 مربی بسته شده است. 
هواداران هم می دانند چنین تیمی هیچوقت نتیجه نمی گیرد. ما 
هم سعی کردیم تا الان با داشته های مان جلو برویم. تعداد اندکی 
که منافع شان از تراکتور قطع شده است در فضای مجازی برای 
تیم حاشیه سازی می کنند. خواهش من از هواداران 
این است که به این افراد توجه نکنند. بدانید ما 
برای آینده برنامه داریم و برای فصل بعد 

11 الی 12 بازیکن جدید خواهیم گرفت.

 برنامه 
خطیبی خاطرنشان کرد: 70، 80 درصد بازیکنان تیم قرارداد 
دارند و با اضافه شدن بازیکنان جدید برنامه چند ساله خواهیم 
داشت. یک تیم باید چند سال کنار هم باشد تا به ثبات برسد. در 
مورد بازیکنان هم باید بگویم، در تمام دنیا این مرسوم است،  بازیکن 
برای کادرفنی و باشگاه نمی تواند تعیین تکلیف کند. لیونل مسی 
بهترین بازیکن دنیاست، ولی هیچوقت نمی تواند برای باشگاهش 
تعیین تکلیف کند. زنوزی هم گفته بود که بازیکن سالاری در تیم 
وجود ندارد، ولی متاسفانه الان بازیکن سالاری در تیم وجود دارد. 
بازیکنی که در اختیار تیم باشد و نظم و انضباط را رعایت کند 

مطمئن باشید جایگاه خوبی پیش ما دارد.
 هدف

وی گفت: حاشیه سازان یک روز زنوزی را تخریب می کنند، یک روز 
خطیبی را. در زمان بازی های آسیایی هم هر روز برای تیم ما حاشیه 
درست می کردند. ما آمار داریم، بعداز مسابقات لیگ قهرمانان آسیا هم 
هر روز برای تیم مان حاشیه درست کردند و می خواستند هواداران را 
تحت تاثیر قرار دهند. قطعا جلوی این اتفاقات گرفته خواهد شد. باشگاه 
شبانه روز پیگیر است تا با برنامه ریزی طولانی مدت به یک تیم خوب 
برسیم. از هواداران خواهش می کنم چند بازی آینده را هم تحمل کنند. 
ما چند بازیکن جدید که قراردادشان با باشگاه های شان تمام شده بود را 
جذب کردیم. چهار بازیکن خارجی هم می توانیم جذب کنیم و تیمی 

منسجمی در راستای اهداف باشگاه خواهیم ساخت.

رسول خطیبی، سرمربی »تراکتور«:

بازیکن برای کادرفنی نمی تواند تعیین تکلیف کند

شاگردان گل محمدی با یک گل مس رفسنجان 
را در زمین خودش شکست دادند و به صدرجدول 
رسیدند. از هفته بیست و چهارم لیگ برتر فوتبال 
ایران، مس در رفسنجان میزبان پرسپولیس بود که 
این دیدار با یک گل به نفع شاگردان گل محمدی تمام 
شد. مهدی عبدی در دقیقه 78 گل سه امتیازی تیمش 
را به ثمر رساند. با این نتیجه، پرسپولیس با 51 امتیاز 
و یک بازی بیشتر به صدرجدول رسید و حالا در انتظار 
لغزش سپاهان است. مس رفسنجان نیز با 28 امتیاز در 

جایگاه نهم جدول باقی ماند. 
  نیمه اول 

پرسپولیس در نخستین دقیقه بازی، زنگ خطر 

را به صدا در آورد. پاس شهریار مغانلو به مقابل 
محوطه شش قدم، به شکل عجیبی توسط عیسی 
آل کثیر به بیرون رفت و تعجب مغانلو را به دنبال 
داشت. 10 دقیقه بعد، حرکت انفرادی سلیمانی 
به داخل محوطه جریمه پرسپولیس و شوت او به 
سمت دروازه لک، توسط سیدجلال حسینی سد 
شد و به دروازه نرسید. در دقیقه 2۳، این بار عیسی 
آل کثیر برای مهدی ترابی موقعیت سازی کرد که 
ضربه ترابی از دهانه محوطه شش قدم به اوت رفت. 
در دقیقه ۳6، پاس در عمق عالیشاه و نفوذ مغانلو به 
سمت دروازه مس، با برخورد او با مدافع مس، متوقف 
و مغانلو نقش بر زمین شد. نه تنها داور در این صحنه 

اعتقادی به خطا نداشت، بلکه به علت تمارض به 
مغانلو کارت زرد نشان داد اما بعد از مشورت با کمک 
داور، از تصمیم خود بازگشت و با پس گرفتن کارت 
زرد مغانلو، پشت محوطه جریمه برای پرسپولیس 
خطا گرفت. با این حال پرسپولیسی ها اعتقاد به 
خطای پنالتی داشتند و بازیکنان مس سعی داشتند 
داور را متقاعد به پس گرفتن تصمیم خود کنند که 
در نتیجه حامد نورمحمدی به علت اصرار بیش از 

حد کارت زرد گرفت. 
سرانجام، ضربه ایستگاهی در دقیقه 42 زده شد 
که توپ به خط دفاعی مس برخورد کرد و سید جلال 
حسینی به شدت اعتقاد به پنالتی داشت تا کار داور 

برای اداره این بازی سخت تر هم شود. 
  نیمه دوم 

این نیمه با احتیاط بیش از حد دو تیم، کم 
موقعیت دنبال شد و تا دقیقه 70، هیچ موقعیت 

خطرناکی ایجاد نشد. بالاخره در این دقیقه، موقعیت 
نصفه و نیمه ای روی دروازه پرسپولیس ایجاد شد که 
سلیمانی نتوانست توپ ارسالی را از مقابل محوطه 
شش قدم به سمت دروازه بزند. در دقیقه 7۳، 
امید عالیشاه بعد از دریبل چند بازیکن، در گوشه 
محوطه شش قدم و از زاویه بسته با نوشی صوفیانی 
تک به تک شد که دروازه بان مس راه ورود توپ به 
دروازه را بست. در دقیقه 77، باز هم نوشی صوفیانی 
درخشید و راه ورود توپ ترابی به دروازه را گرفت و 
ضربه او را به کرنر فرستاد. بالاخره حملات پردامنه 
پرسپولیس در دقیقه 78 توسط مهدی عبدی 
نتیجه داد و توپ در موقعیت تک به تک تبدیل به 
گل شد تا پرسپولیس پیش بیفتد. در دقیقه 84، 
محمد قاضی که دقایقی قبل وارد زمین شده بود، با 
ضربه سر دروازه حامد لک را تهدید کرد که ضربه او 

با اختلاف بسیار اندکی به بیرون رفت.

مس صفر - پرسپولیس یک 

 دشت ۳  امتیازی شاگردان یحیی در کویر 

آرمان ملی- حسین ردکا: رونالدو کاپیتان 
تیم ملی پرتغال با به ثمررساندن 2 گل مقابل فرانسه، 
در یورو2020  به رکورد 109 گل ملی علی دایی رسید. 
»شهریار« فوتبال ایران به »کریس« تبریک گفت و 

ستاره تیم ملی پرتغال وی را »الگو« خواند! 
 تلاش

مهرماه سال گذشته و زمانی که رونالدو تعداد 
گل های ملی اش را به عدد 101 رساند گفت: »احساس 
خاصی دارم که بیش از 100 گل برای تیم ملی پرتغال 
به ثمر رساندم. این یک رکورد تاریخی است. اکنون به 
رکورد بهترین گلزن تاریخ ملی )علی دایی( نزدیک 
هستم. هدف من این است که رکورد آقای گلی )دایی( 

را بشکنم.«
  رسیدن به رکورد

»کریس« مهاجم تیم ملی فوتبال پرتغال در دیدار با 
تیم ملی فرانسه تا دقیقه 60 موفق به زدن 2 گل از روی 
نقطه پنالتی شد تا با رکورد 109 گل ملی علی دایی 
برابری کند. کاپیتان تیم ملی پرتغال تا قبل از دیدار با 
تیم ملی فرانسه با زدن 107 گل در تعقیب علی دایی 
مهاجم سابق تیم ملی کشورمان بود؛ اما با به ثمررساندن 
2 گل از روی نقطه پنالتی نه تنها با 5 گل به تنهایی در 
صدرجدول گلزنان یورو 2020 قرار گرفت، بلکه با 

رکورد آقای گل سابق جهان از کشورمان برابری کرد.
 تبریک علی دایی

پس از این اتفاق، علی دایی با انتشار پستی در 
فضای مجازی به کریستیانو رونالدو بابت رسیدن 
به این دستاورد بزرگ تبریک گفت. سرمربی سابق 
تیم ملی کشورمان در فضای مجازی در پیام خود 
برای رونالدو نوشت: »بهت تبریک میگم؛ »کریس« 
به چیزی که لیاقتش را داشتی رسیدی. نماد واقعی 
پشتکار و حرفه ای بودن هستی و بازهم به دنیا ثابت 

کردی بهترینی.«
 پاسخ رونالدو

دایی پس از 109 گله شدن رونالدو در بازی پرتغال 
مقابل فرانسه و رسیدن به رکورد او به عنوان بهترین 
گلزن فوتبال در رده ملی پیامی در صفحه توئیتر 
خود منتشر کرد که رونالدو این گونه پاسخ او را داد: 
»قهرمانان واقعی همیشه قهرمان می مانند. خیلی 
افتخار می کنم که چنین واژگان محبت  آمیزی را از 
الگویی بزرگ مانند تو می خوانم، متشکرم، علی دایی.«

  نظر شهریار 
علی دایی سال هاست عنوان پرابهت و دلچسب 
آقای گل فوتبال جهان را یدک می کشد. عنوان 
پرطمطراقی که برای ما ایرانی ها بیشتر از شهریار 
فوتبال ایران دلچسب شده است اما آیا علی دایی نیز 
چنین دیدگاهی دارد؟ آقای گل فوتبال جهان مدت ها 
قبل حرف دلش را در این خصوص گفت، وی اظهارکرد: 
»معتقدم هرچه خدا بخواهد همان می شود. ولی رکورد 

برای شکستن است. کدام رکورد بوده که تابه حال 
دست نخورده باقی مانده باشد؟ بالاخره یک روز هر 
کسی رکورد شخص دیگری را می زند. من هم از این 
قاعده مستثنی نیستم چه بهتر که این رکورد به دست 
بازیکن بزرگی مثل رونالدو شکسته شود. به نظرم 
کریس می تواند در بازی های ملی باقی مانده به این مهم 
دست پیدا کند.« دایی در واکنش به این رکوردشکنی 
به »تایمز« گفت: »من خوشحالم که رونالدو رکورد 
من را خواهد شکست چون اینکه رکورد من به دست 
بازیکنی مانند رونالدو بیفتد، خودش یک رکورد دیگر 

برای من است.«
  واکنش  فدراسیون 

فدراسیون فوتبال ایران با انتشار متنی به شرح 
زیر به این موضوع واکنش نشان داد: »رکوردها 
جاودانه نمی مانند اما آدم ها می توانند تا همیشه 

فوتبال  برای  تو  آری  باشند.  و سربلند  عزیز 
ایران اسطوره ای. تو شهریار فوتبال آسیایی و 
هم چنان مهمترین گلزن قاره، خوش به حال ما که 

گل زدن های شماره 10 را دیده ایم.«
  تمبر

محمدجواد آذری جهرمی؛ وزیر ارتباطات در پی 
رکوردشکنی کریس رونالدو، پیامی برای علی دایی 
در اینستاگرامش نوشت: »افتخارات علی آقای دایی 
در گنجینه  تمبر ایران هم ثبت خواهد شد. به افتخار 
او باید ایستاد. به زودی با حضور خودش این تمبر را 
مهروامضا خواهیم کرد. جدا از افتخارات فوتبالیش، 

پیام علی آقا به کریستیانو رونالدو، معرکه بود.«
  شوخی  انگلیسی

گری لینه کر بازیکن سابق تیم ملی انگلیس نیز 
به این موضوع پرداخت و با هموطنان خودش نیز 

شوخی کرد. او نوشت: »رونالدو یک پنالتی دیگر 
را به گل تبدیل کرد. 109مین گل بین المللی. او 
با رکورد تمام دوران علی دایی برابر شده است. او 
بیش از مجموع بازی های ملی همه کارشناسانی که 
در استودیوی ما هستند )لمپارد، فردیناند، شیرر(، 

برای کشورش گلزنی کرده است.«
  پیام داخلی 

جواد نکونام کاپیتان سابق تیم ملی ایران که 
رکورددار تعداد بازی های ملی است، در پیامی 
به این مساله واکنش نشان داد و در صفحه 
اینستاگرامش نوشت: »15 سال پس از تابستانِ 
بی رحم 2006 برای علی دایی و خداحافظی 
مظلومانه اش از بازی های ملی، سرانجام »کریس« 
در تعداد گل های ملی به بهترین مهاجم تاریخ 
فوتبال آسیا رسید؛ اتفاقی که به خوبی نشان دهنده 
بزرگی کار »آقای شماره10« فوتبال ایران در این 
سال هاست. مردبزرگ، فوتبال ایران همچنان 
سال های سال به احترامت خواهد ایستاد و با 
اختلاف برای همه  ما ایرانی ها همیشه بهترینی.« 
عارف غلامی مدافع استقلال یکی از چهره هایی 
بود که نسبت به این رکوردشکنی واکنش نشان 
داد و او در صفحه توئیتر خود به جملات رونالدو 
در توصیف علی دایی اشاره کرد و با تمجید از علی 
دایی، در وصف اسطوره فوتبال ایران این چنین 
نوشت: »علی  دایی رکوردی که سالیانِ سال 
در دنیا به عنوان یک ایرانی در اختیار داشت، با 
جمله های رونالدو در وصف او به فرزندان نسل 

جدید معرفی کنید نه با کلیپ خنده دار!«
  گلی که محاسبه نشد!

یکی از گل های علی دایی با لباس تیم ملی فوتبال 
ایران مورد پذیرش و محاسبه قرار نگرفته است. 
21 آبانماه 1۳82 تیم ملی فوتبال ایران در جریان 
رقابت های مقدماتی جام ملت های آسیا 2004 در 
ورزشگاه آزادی میزبان تیم ملی کره شمالی بود. 
در این دیدار، ایران با تک گل علی دایی از روی 
نقطه پنالتی از حریف خود پیش بود اما پرتاب یک 
نارنجک به درون زمین مسابقه و آسیب دیدن یکی 
از بازیکنان کره شمالی باعث شد تا این تیم زمین 
مسابقه را ترک کند و بازی نیمه تمام بماند. پس از 
این اتفاق، AFC رای به برد ۳ بر  صفر ایران داد تا 
به این ترتیب، تک گلی که علی دایی در این مسابقه 
به ثمر رسانده بود محاسبه نشود. اگر آن نارنجک به 
داخل زمین پرتاب نمی شد و بازی به طور معمول 
ادامه پیدا می کرد، تعداد گل های ملی علی دایی 
حداقل به عدد 110 می رسید و کریستیانو رونالدو 
با 2 گلی که به فرانسه زد، نمی توانست با رکورد علی 
دایی برابری کند و برای این کار به یک گل ملی 

دیگر هم احتیاج پیدا می کرد.

علیرضا  رضایی:
در کل  دنیا  چرخه 

انتخابی  صد  درصد 
انجام  نشد

»رونالدو« به رکورد »شهریار«  رسید 

»بهتـــــریــــن«  مثل  علی  دایی! 
محمودافشاردوست

کارشناس  والیبال  


